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Blahopřejeme  
V červnu svá výročí oslaví  

paní Veronika Pocklanová, Anna Študlarová,  
Zuzanka Ružbatská, Anna Meškánová  

a pan František Pešek. 
Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí,  

zdraví a pohody v osobním životě. 
 

                                         Za SPOZ Věra Daňová 
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Kronika obce Černá v Pošumaví. Ev. číslo MK ČR E 13487.  

Zodpovědná redaktorka Eva Brunerová. Tisk: TISKÁRNA ČERNÝ, s.r.o. Neprodejné. 
 

Vaše příspěvky zasílejte elektronicky na zpravodajcerna@email.cz, nebo zaneste na Obecní úřad  
Černá v Pošumaví. Uzávěrka čísla je vždy 25. v předchozím měsíci. 

Za obsahovou stránku i gramatickou správnost textů odpovídají autoři. 

                     Očím odešli,  
                                   v srdcích zůstali...       

V květnu nás navždy opustil  
pan Milan Gregar. 
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Slovo spolupráce 
 

Žádné extra emoce v nás slovo spolupráce 
nevzbuzuje. Ale ve většině zaměstnání se bez 
ní neobejdeme. A buď je dobrá, nebo špatná 
a podle toho i výsledek.  

V květnu jsme pár dobrých výsledků do-
sáhli. Nevím, zda jste vy, kteří nechodíte  
pravidelně na veřejná zasedání zastupitelstva 
obce, zaznamenali, že před rokem přijali  
zastupitelé osmi hlasy z devíti můj návrh na 
Zásady o spolupráci s investory. V čem je  
podstata? Obec má jen malé možnosti  
zabránit výstavbě čehokoli na soukromém  
pozemku, a proto jsem několik měsíců jednala s obcemi v různých částech republiky,  
které již podobné dokumenty přijaly. Na Lipensku jsem žádná podobná závazná pravidla 
nenašla. Výsledkem jsou právě naše tzv. Zásady, které si můžete celé přečíst na webu obce.  
Každý stavebník, který chce u nás stavět objekt s více než dvěma bytovými jednotkami,  
se bude podílet na obnově či údržbě infrastuktury, zařízení občanské vybavenosti,  
modernizaci ČOV a podobně. Částka je stanovena na 1 000 Kč bez DPH za metr čtvereční 
čisté užitné plochy. 

Tím se do rozpočtu obce dostanou nové příjmy. V bance jsem již založila samostatný 
podúčet pro tyto účely a právě z tohoto účtu budou hrazeny související vzniklé náklady 
obce. 

Jak už to tak bývá, každé začátky jsou těžké, a proto při jednáních zastupitelstva  
o konkrétních podmínkách s prvním investorem (Racek a okolí) nešlo vše hladce.  
Nechceme vidět v investorech nepřátele, ale ani kamarády na život a na smrt. Podlehnutí 
vyprávěnkám o jejich složité situaci není dobré. Ale i k tomu poznání člověk dojde asi  
až věkem a zkušeností. Bohužel jsme mohli mít již několik měsíců pár milionů na účtu,  
které už jsme chtěli investovat do nového kalolisu ČOV, ale na které si však budeme muset 
počkat. A úroky z nich už jsou nenávratně pryč. 

V druhém případě, který jsme na zastupitelstvu projednávali nyní v květnu, již 
 „soucítění” naštěstí ustoupilo a zvítězil zájem obce. A jak se zdá, tento stavebník tří  
ubytovacích objektů na Radslavi chce opravdu s obcí spolupracovat, jelikož takřka  
0,6 milionu korun zaslal ihned po odeslání návrhu smlouvy. 

Spolupráce nemusí být jen vyjádřena penězi. Dobrovolníci, především z řad našich  
hasičů, již mnoho let pomáhají při organizaci tradičního běžeckého štafetového závodu 
Vltava Run, který doslova probíhá i naším katastrem. Jedno z předávacích míst je Na  
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vyhlídce na staré silnici. Organizátoři tam umístili i fotopoint pro připravující se závodníky. 
A jako poděkování nám tam po dohodě fotopoint zanechali. Ten jistě uvítají v blížící se  
sezóně turisté, ale také pro nás a naše děti je to zajímavý cíl vycházky (na snímku). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Opravdu hezká byla i spolupráce při zdobení májky – dospělí i děti zdobili, hasiči  

kmen připravili a vyzdvihli, špekáčky chutnaly. A za rok se sejdeme již před zmodernizova-
nou hasičárnou, i když žádná výtka na letošní omezené možnosti nezazněla. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

Příjemná je i spolupráce s provozovateli Pravého letňáku. Pro místní občany připravili 
karty, které si můžete koupit a vyzvednout na obecním úřadě. Za 300 Kč tak držitel karty, 
který je u nás trvale hlášen, může navštívit všechny filmy, které v letním kině letos budou. 
Platit je možné hotově, nebo kartou. 

Spolupráce nás vždy posune dopředu. Samozřejmě ta dobrá. 
Irena Pekárková, starostka 
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Usnesení 
z 18. zasedání Zastupitelstva obce Černá v Pošumaví  

ze dne 14. 5. 2024                                                                                        

Usnesení 18/1/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje:  
Rozpočtové opatření č. 2: příjmy 355 835,- Kč, výdaje 355 835,- Kč, financování 0,- Kč. 
 
Usnesení 18/2/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje:  
Pronájem pozemku p. č. 203/1 v k. ú. Černá v Pošumaví na parkoviště od 15. 6. do 15. 9 .  
za 100 000,- Kč, splatnost do 31. 7., paní P. Kovaříkové.       
  
Usnesení 18/3/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje:  
Zveřejnění záměru pronajmout další část pozemku p. č. 174 v k. ú. Černá v Pošumaví pro 
rozšíření zázemí paintballového hřiště.        
 
Usnesení 18/4/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a neschvaluje:  
Pořádání automobilové soutěže na pozemních účelových komunikacích 33, 70, 111 a 255 
Mokrá – Muckov – Jámy – Černá pro ÚAMK-AUTO Desing Racing Team České Budějovice.  
  
Usnesení 18/5/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje:  
Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na části pozemků p.č.1046/3, 
1060/1, 1067/5, 1514, 924/2, 943/13, 943/8, 950/1, 971/5, 971/7, 971/8, 971/9 v k. ú.  Černá 
v Pošumaví. Pro stavbu s názvem „Muckov  10XOM, K 943/1-VN, TS, NN  3 NN“ pro EG.D, 
a.s.  IČ 280 85 400 za úplatu.  
     
Usnesení 18/6/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje:  
Nesouhlas se snížením částky za nájemné na pozemku p. č. 202/14 v k. ú. Černá v Pošumaví 
pro společnost CETIM a.s, IČ 040 84 063 Praha. 
       
Usnesení 18/7/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Neposkytnutí příspěvku pro Asociaci rodičů a přátel zdravotně postižených dětí v ČR, z. s. 
Prostějov. 
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Obecně závazná vyhláška  
obce Černá v Pošumaví 2/2023 o regulaci hlučných činností 

  
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví se na svém zasedání dne 11. 4. 2023  
usnesením č.7/4 usneslo vydat na základě § 10 písm. a) a ustanovení § 84 odst. 2 
písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších  
předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku: 
 

Čl. 1 
Předmět a cíl   

1) Předmětem této obecně závazné vyhlášky je regulace činností v nevhodnou 
denní dobu, které by mohly svou hlučností narušit veřejný pořádek nebo být 
v rozporu s dobrými mravy v obci.  

2) Cílem této obecně závazné vyhlášky je stanovení opatření k ochraně před  
hlukem, v rámci zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku, jako stavu, 
který umožňuje spokojené soužití občanů i návštěvníků obce a vytváření  
příznivých podmínek pro život v obci. 

 
Čl. 2 

Regulace hlučných činností v nevhodnou denní dobu  
1) Každý je povinen zdržet se o nedělích od 12:00 hodin, na Velký pátek, Pondělí 

velikonoční, a ve dnech 1.5., 8.5., 5.7., 6.7., 28.9., 28.10., 17.11., 24.12, 25.12.  
a 26.12. (svátky vánoční), v době od 6:00 do 22:00 hodin veškerých činností  
spojených s užíváním zařízení a přístrojů způsobujících hluk, například sekaček 
na trávu, cirkulárek, motorových pil, křovinořezů, elektrocentrály, vrtačky,  
sbíjecí kladiva, míchačky, řezačky rozbrušovačky, drtiče větví apod. 

2) Povinnost zdržet se užívání hlučných zařízení ve vymezené době se nevztahuje 
na: zemědělské činnosti v období sezónních prací, které jsou vykonávány  
na pozemcích v druhovém členění dle katastrálního zákona  orná půda a trvalý 
trávní porost. 

 
Čl. 3 

Zrušovací ustanovení  
Zrušuje se obecně závazná vyhláška obce Černá v Pošumaví č. 7/2009, o ochraně 
nočního klidu a regulaci hlučných činností, ze dne 29. 9. 2009. 
 

Čl. 4 
Účinnost  

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. 5. 2023. 
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Zprávičky z naší školičky 
 

     Květen byl tradičně nabitý různými aktivitami a akcemi. Pilně jsme 
nacvičovali besídku ke Dni rodin, při které se děti proměnily v různé 
broučky, berušky, mravence, či motýlky. Kromě trénování písniček,  
básniček a tanečků jsme také pečovali ve velké motýlí zahrádce o hou-
senky a čekali, až se z nich vylíhnou motýlci. Sledovat celý jejich vývoj bylo 
velmi zajímavé a všichni jsme se těšili na okamžik, kdy je vypustíme ven.   
     Do naší školky se přišli zapsat na nadcházející školní rok noví  
kamarádi – někteří tam už chtěli zůstat, jiní se zase pro jistotu drželi  
v těsné blízkosti svých rodičů.  

Předškoláci si i v letošním roce náramně užily Den dětí na Olšině. Jejich nadšení  
umocnilo i příjemné počasí. O něco horší počasí jsme měli na výletě do Planetária České 
Budějovice. Naštěstí k autobusu jsme měli blízko a velmi zajímavý program o planetách 
probíhal uvnitř, takže déšť nám tolik nevadil.   

A jedna akce, pro nás velmi potěšující, proběhla na školní zahradě – svolali jsme  
brigádu na úpravu zahrady, drobné opravy a především vybudování překážkové dráhy  
a koutku, kde si děti budou hrát s různými přírodními materiály a poznávat jejich vlastnosti. 

Moc nás potěšilo, že se sešlo opravdu velké množství rodičů (a jeden děda). Kromě  
velkých díků jim pak bylo alespoň malou odměnou opékání špekáčků. A samozřejmě  
i spokojené děti při hrách na zahradě. 

Kolektiv MŠ  
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Ze školních lavic 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Tak nám konečně počasí dovolilo tento měsíc uklidit kousek naší Země v rámci  
projektu „Uklidíme svět spolu s Barbie“, která oslavila 65. narozeniny netradičním, ale  
užitečným způsobem. Navlékli jsme si růžové rukavice, chopili se růžových pytlů na  
odpad a uklidili jsme nejbližší okolí. 

Další projekt se jmenoval „Tvoříme z odpadu“, při němž si žáci vyrobili kasičky  
a peněženky z odpadového materiálu s pomocí lektorky. 

Na školní výlet jsme vyrazili do Českých Budějovic do Planetária. Tam jsme shlédli 
velmi zajímavý film o vesmíru a dozvěděli se další hromadu zajímavostí. Poté jsme se  
přesunuli do Jump Arény (zaplatili jsme ji z peněz vydělaných na vánočním jarmarku). 

Po roce jsme se vypravili na Olšinu, kde pro nás pracovníci VLS Horní Planá připravili 
„Dětský den“. Bylo to opět velmi poučné a i počasí nám přálo. 

Žáci ZŠ
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V pátek 7. června (14:00–22:00) a v sobotu 8. června (8:00–14:00)  
bude otevřena volební místnost na obecním úřadě v Černé v Pošumaví pro  

volby do Evropského parlamentu.  
Občan ČR starší 18 let prokáže svou totožnost platným občanským průkazem nebo 

cestovním pasem. Ještě není možnost se prokázat digitálním stejnopisem občanského  
průkazu, tzv. e-Dokladem. Česká republika je jeden volební obvod, takže ve všech voleb-
ních místnostech ČR se volí stejní kandidáti a stejné strany, hnutí a seskupení, kterých je 
30. Česká republika má v Evropském parlamentu 21 poslanců. 

Kdo se zejména ze zdravotních důvodů nemůže dostavit do volební místnosti, může 
se dopředu či ve volební pátek a sobotu obrátit na Obecní úřad Černá v Pošumaví a zástupci 
volební komise přijedou v pátek nebo v sobotu za voličem domů. 

Výsledky voleb budou známy až po odevzdání hlasovacích lístků v zemích EU, které 
volí v neděli 9. června jako poslední. 

Volby do Evropského parlamentu

Chceme moc poděkovat klukům, kteří 
mají na starost letní kino. Ve svém volném 
čase otevřeli bránu letního kina a nám umož-
nili společně fandit našim hokejistům ve  
finále MS 2024. HOŠI DĚKUJEM!           

Mgr. Michaela Rokosová 
a ostatní hokejoví fanoušci

Poděkování

Zveme vás na další společné tvoření do knihovny Černé v Pošumaví.  
Kdy: úterý 18. 6. od 15:30 do 19:00 
 

Téma: HÁČKOVÁNÍ  
Vhodné pro začátečníky i přeborníky, pro děti i dospělé.  
Materiál a občerstvení zajištěno!  
S sebou dobrou náladu a chuť tvořit  
Info:  Anna Poláková (annapol.1@seznam.cz, 723 583 574) nebo přímo v knihovně  
           u paní Marcely Novotné 
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16 červen. Je to svátek 
všech rybářů. Tímto dnem  
je zahájen lov dravých ryb. 
Ikonickou rybou Lipna je 
bezesporu candát. Díky cha-
rakteru horského jezera by 
zde měl mít tento druh dob-
ré podmínky k životu i re-
produkci. Jeho kopanec při 
záběru do nástrahy přes  
pletenou šňůru je vzrušující 
a silně návykový. To je to, co 
každý rybář intenzivně pro-
žívá. V posledních letech 
však candáti v jezeře bojují 
o přežití.  

Vědci a rybáři zjistili, že 
příčinou úbytku candátů mo-
hou být přemnožení sumci. 
Pomoci chtějí tak, že do 
vody umístí několik desítek 
umělých hnízd. Doufejme, 
že tato metoda zabere a li-
penské vody bude brázdit 

daleko více těchto oblíbe-
ných dravců. Rybáře ale jistě 
potěší i jiné úlovky, jako na-
příklad okoun, štika, bolen 
nebo již zmiňovaný sumec. 
Lipenské jezero se nachází  
v krásné šumavské krajině. 
Aby si všichni rybáři mohli 
užívat radost z lovu, pohle-
du na hladinu jezera a také 
malebnou scenérii, měli by 
dodržovat určitá pravidla. 
Jedním z nich je udržovat 
kolem sebe pořádek. Bohu-
žel se mezi námi najde dost 
nepořádníků. Na březích tak 
zůstávají pohozené pet lah-
ve, skleněné střepy, plastové 
sáčky a další odpad.  

V loňském roce mě ve-
lice potěšili tři místní chlapci 
– Daniel Hasík, Štěpán Bru-
ner a Adam Haviernik. Pohy-
bovali se v blízkosti průpla- 

vu, všimli si odpadků, které 
zde zanechali předchozí ry-
báři a ihned je začali sbírat. 
Jsem rád, že naši mladí ná-
stupci nejsou ke svému pro-
středí lhostejní a patří jim  
za to velké poděkování.  

Milí rybáři, nadcházející 
rybářskou sezónu si užívej-
me plnými doušky, bez stresu 
a s krásnými zážitky. ,,Petrův 
zdar!“              

Rybář Petr Badáň 

Opět se blíží magické datum
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Myslivecký spolek Černá Hora Černá v Pošumaví 

 
Dne 13. 5. 2024 jsme zorganizovali brigádu na obnovení tzv. pachových ohradníků 

na silnici I. třídy z Černé do Mokré. Měly by zabránit střetu zvěře s vozidly. Za rok 2023 bylo 
na tomto úseku sraženo 16 ks srnčí zvěře, 4 zajíci a 3 lišky. Pachový ohradník je sloupek 
opatřený kouskem patníku, na kterém je nalepená speciální odrazka, montážní pěna  
a pachový koncentrát. Tato látka se aplikuje každé 3 měsíce a měla by zabránit střetu  
zvěře s automobily. Nejvíce střetů je v období prázdnin, protože probíhá srnčí říje. Doufám, 
že ubyde srážek, protože škody na zvěři i na vozidlech nejsou zanedbatelné. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Dále jsme v květnu uspořádali brokové střelby. Ty slouží ke zdokonalení při zacházení 

se zbraní. Je to velmi důležité, aby se snížilo riziko zranění. Příští měsíc plánujeme brigádu 
pro OÚ na přípravu pasek pro osazení sazenic stromků. 

Za MS Radek Kubiš

HASIČI Černá  

Za uplynulé období jsme:  
       n Dne 26. 4. 2024 absolvovali prolongační školení strojníků na HZS Český Krumlov. 
       Po návratu jsme se opět věnovali přípravě na stavbu májky.  
       n Dne 1. 5. 2024 jsme byli ze strany KOPIS vysláni na člun. Měli jsme propátrat břeh 
       a vodní plochu po oznámení paní, že se jí nevrátil přítel, který vyjel na jezero na 
       kitu a již 45 minut se jí neozývá. Našli jsme ho, skutečně měl problémy.  
       n Dne 2. 5. 2024 jsme pro obec prováděli druhé řezání asfaltu pro výměnu lamp.  
       n Dne 14. 5. 2024 jsme byli zhruba hodinu po půlnoci vysláni k požáru v obci,  
       přičemž jsme průzkumem zjistili, že hořel odpad u zdi jedné z budov. Požárem 
       byla poškozena izolace soklu zdi. tomtho 
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       Modernizace našeho výstavního letního 
kina, které je známé široko daleko, pokračuje 
i v tomto roce. Po kompletní rekonstrukci 
hlediště (2022) a modernizaci zvukové 
techniky (2023), přišel na řadu stánek  
s občerstvením. 
       Nový stánek s občerstvením předsta-
vuje další krok směrem k poskytování kom-
fortního a příjemného zážitku pro všechny 
návštěvníky našeho kina. Design stánku se 
nese v moderním duchu, ale zároveň re-
spektuje historii a atmosféru našeho kina. 
Stánek je navržen tak, aby minimalizoval 
čekací doby a maximalizoval efektivitu 
obsluhy. Díky novému uspořádání a mo-
dernímu vybavení bude obsluha rychlá  
a efektivní, což znamená méně čekání  

a více času na užívání si filmových zážitků. 
       A to není vše! Původní kiosek byl přesu-
nut do dolní částí areálu (vedle plátna)  
a bude sloužit jako malé filmové muzeum. 
Zároveň zde budou pro návštěvníky k dis-
pozici nevyužité filmové plakáty. 
       Naše snaha o neustálé zlepšování služeb 
a modernizaci areálu pokračuje i nadále. 
Věříme, že nový stánek s občerstvením je 
dalším krokem k tomu, aby se návštěva  
pravého letňáku stala nezapomenutelným 
zážitkem pro všechny generace. Těšíme se 
na vás a doufáme, že si novinky, které jsme 
pro vás připravili, užijete stejně jako my. 

 
Za tým letního kina 

Miroslav Lavička 

Novinky v letním kině

Provozovatelé letního kina ve spolupráci s obcí připravili pro všechny občany s trvalým  
bydlištěm v Černé v Pošumaví speciální benefit – kartu, která umožňuje bezplatný vstup 
na filmové projekce v letním kině Černá v Pošumaví.  
Podmínky získání a používání karty:  
●    Kartu lze již nyní získat na obecním úřadě v Černé v Pošumaví. 
●    O kartu může požádat každý, kdo má v obci trvalé bydliště. 
●    Karta je k dispozici za poplatek 300 Kč. Platnost karty je jeden  
       rok od aktivace. Po uplynutí platnosti je možné kartu obnovit  
       na obecním úřadě za stejný poplatek. Kartu doporučujeme  
       obnovovat vždy před začátkem filmové sezóny  
       například leden–květen). 
●   Kartu lze používat každý den, ale pouze jednou. 
●   Karta se předkládá na pokladně letního kina.  
       Po úspěšném ověření platnosti získá vlastník karty jednu vstupenku zdarma. 

Využijte této skvělé příležitosti a užijte si letní filmové večery zdarma! 

Nový benefit pro občany
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Letní kino – pojem, fenomén. Pro mnohé  
z vás spojeno se vzácnou vzpomínkou:  
prvním seznámením, prvním rande, první  
láskou, prvním ochutnáním cigarety, poci-
tem určitého dobrodružství či svobody. Kino 
v roce 2026 oslaví šedesát let od svého 
vzniku. Proto nám, vážení, dovolte několik 
slov z historie této téměř kultovní památky, 
která je stále ve skvělé formě. A vezmeme to 
pěkně od začátku. 
       Po několikaletém bádání v různých  
archivech a skládání střípků z této historie se 
nám podařilo vlivem různých okolností  
a náhod sehnat spojení na toho nejpovola-
nějšího. Muže, díky jehož úsilí a nasazení kino 
vzniklo, a který se o něj po několik desítek let 
staral. Ano, mnozí z vás už tuší, je to pan  
Jiří Klimeš. Po zavolání byla v jeho hlase slyšet 
radost a pozvání, i přes svůj věk (87 let), mile 
rád přijal. Prohlédl si, co se za dvacet let od 
poslední návštěvy změnilo. A víme, že je toho 
hodně... 
       Po nostalgické prohlídce začíná pan  
Klimeš vyprávět o vzniku kina a věcech, 
které tomu předcházely, ještě než vůbec 
letní kino vzniklo na místě, kde ho všichni 
dobře známe. Od roku 1962 zde fungovalo 
pojízdné kino s širokoúhlou projekcí. Toto 
pojízdné kino přijíždělo do Černé každé 
léto jednou za čtrnáct dní na upraveném 
voze Patriot po trase Lipno, Černá, Horní 
Planá. Projekce probíhaly mezi domem  
č.p. 58 (Gregar) a mateřskou školkou. Díky 
svému elektrotechnickému vzdělání a zku-
šenostem promítače v kině Kaplice začala 
panu Klimešovi cesta spojená s lipenskou 
kinematografií. Sice zatím jen brigádně, ale 

přece. Svět filmu ho v následujících letech 
natolik uchvátil, že přijal místo filmového 
technika a staral se o kina v celém kraji.  
A dokonce se v roce 1970 dostal na šest 
měsíců na výstavu EXPO v Montrealu, kde 
pomáhal s projekční přípravou. 
       Píše se rok 1965 a bagr se prvně zakousl 
do skalnatého kopce, aby mohly začít te-
rénní práce na právě vznikajícím letním 
kině. Jiří byl do prací nasazen v dubnu 1966 
s jedním bagristou a dvěma brigádníky.  
S tím, že 1. července má začít projekce. Po 
prvním seznámení s místem nikdo nevěřil, 
že by se to dalo stihnout do konce roku. 
Malý zázrak se podařil. Sice ne v termínu, 
ale čtrnáct dní po. I tak to byl, dle jeho slov, 
velký úspěch. Bohužel na název prvního 
promítacího filmu si už nevzpomíná.  
       Pro konstrukci plátna posloužily dřevěné 
sloupy s jednoduchou lávkou. Plátno  
o rozměrech 14x5 m bylo z bavlněného 
materiálu s životností cca 4–5 let. V roce 
1975 se poprvé použilo PVC plátno, tím se 
kino stalo prvním kinem v republice, kde  
se tento druh plátna použil.  
       Hlediště s kapacitou 735 sedících di-
váků vzniklo použitím prefabrikovaných 
patek a dřevěných prken, které vlakem  
putovaly z Prahy, konkrétně z Vršovického 
stadionu (Ďolíček, Bohemka), kde probí-
hala rekonstrukce. O tři roky později přibyly 
i opěradla zad. Jako promítací kabina slou-
žila původní chatka určená k rekreaci. Až  
teprve v roce 1990 získala promítárna na 
původních základech dnešní podobu. 
       Srdce kina, tedy promítací stroje, chce-
te-li promítačky, tvořil pár strojů z NDR od 

Historie letního kina
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firmy Dresden. S rekonstrukcí promítárny 
(1990) přišel i přechod na promítačky 
MEO5 od českého výrobce Meopta. 
       Pro naše setkání jsme si dovolili jedno 
malé překvapení. Setkání, o němž netušil 
ani jeden z přítomných a kteří se téměř  
20 let neviděli. Setkání s dlouholetým ka-
marádem a promítačem Václavem Pivcem 
spojené se vzpomínkou na Ladislava Marka. 
       Pan Klimeš s rodinou poskytoval kulturní 
zážitek až do konce roku 2002, tedy dlou-
hých 36 let. Poté se do roku 2013 věnoval 
podnikání a servisu kin po celých Čechách.  

       Od roku 2003 začíná kinu nová digitální 
éra, ale o tom někdy příště. A jestli si někdo 
myslí, že v dnešní digitální době jeho zku-
šeností nebude třeba, tak jsme ho propojili 
s kinem ve Vyšším Brodě, které velmi rádo 
jeho schopností využilo. 
       Poslední slova, s kterými jsme se rozlou-
čili, byla, že nelituje jediného okamžiku, co 
kinu věnoval. Tato slova můžeme s hrdostí 
jen potvrdit. 
 

Za tým letního kina 
Dominik Čerkl

       Tentokrát se ocitáme v roce 1982, a to 
přímo v měsíci listopadu. Jak jsem zazna-
menal v tehdejším kronikářském zápisu, byl 
to výjimečný měsíc. Přes den bylo stále 
teplo, slunečno, tráva stále zelená, dobytek 
na pastvě. Dokonce rostlo mnoho hub. Sám 
jsem byl 5. listopadu v lesích kolem Plá-
ničky, kde jsem našel velké množství sucho-
hřibů a celkově 20 bedel, a to v prvotřídním 
stavu. Není proto divu, že stále probíhaly 
určité potřebné zemědělské práce, ze-
jména v oblasti oprav a údržby pastevních 
areálů. Na statku Frymburk byly ty největší 
zejména na Pasečné a na Zvonkové. Tam se 
také zjara navážela většina dobytka na pa-
stvu z ostatních provozů. Je proto samo-
zřejmé, že pastevní areály musely být na 
tento nápor náležitě připraveny. Proto se 
např. na Zvonkové opravovaly všechny  
stávající oplůtky a na řadě míst se stavěly 
nové. Samotná Zvonková však neměla  
dostatek pracovních sil k zvládnutí potřeb-

ných prací. Proto byly již od podzimu  
organizovány brigády z různých míst. V té 
době pak pravidelně, téměř každý den, byli 
posíláni pracovníci ředitelství Statku Frym-
burk, většinou v počtu tří lidí, kteří pomá-
hali opravovat a stavět vše potřebné pro 
pastvu.  
       Bylo to ve čtvrtek 11. listopadu 1982, 
kdy jsem byl poslán i já, se mnou ještě dva 
další, ale zde si už „za Boha“ nevzpomenu, 
kdo to byl. Jel jsem tehdy se svým služeb-
ním autem Dacií, v autě se mnou nikdo 
nejel, musel se pak později připojit. Zdá se 
mi, že jeden byl ze stavebního střediska, ale 
jist si nejsem. A ten druhý, to se mi úplně 
vytratilo. I když možná někdo mi na mysl 
přichází, ale raději nebudu jmenovat. Po 
příjezdu na Zvonkovou jsem odešel do  
kanceláře provozu. Vedoucím byl v té době 
František Kundrát, tak nás přivítal s tím, že 
si zatím dáme kafe, než naloží traktorista 
kůly, které budeme pak zatloukat do země 

Přerušená brigáda
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a poopravovat oplůtky na pastvině asi půl 
kiláku daleko. Bylo to kolem osmé hodiny 
ranní, tak jsme popíjeli kafíčko, když asi  
po čtvrthodině přiběhl vedoucí, tak trochu 
jakoby roztržitý a povídá: „Víte, co se stalo? 
Umřel Brežněv, teď to hlásili v rádiu“. Zůstali 
jsme zkoprnělí, taková náhlá zpráva, když 
před tím se o ničem takovém nemluvilo. 
Trochu nás to šokovalo, co se teď bude dít, 
uvažovali jsme. Když zemře takový velký 
státník, je to přece jen překvapující zpráva 
i pro nás malé a politice vzdálené lidi, jako 
jsme byli my. Chvilku jsme uvažovali, co 
bude dál, kdo přijde místo něho, zda se  
situace třeba ještě nezhorší. Pak Franta 
Kundrát povídá: „A víte, co? Dáme si na to 
štamprličku, tím nic nemůžeme zkazit“  
a vyndal flašku vodky, skleničky a všichni 
jsme si nalili trochu větší odměrku. „Ale na 
co si připíjeme“, jsme tak všichni najednou 
uvažovali. Nebylo to v té chvíli jednoznač-
né. Na smutek, to snad ani ne. Nebo na  
radost? To by byla v té době moc velká  
odvaha. Tak jsme si prostě přiťukli, Fanda 
nalil další, pak ještě jednu a rázem bylo 
jasné, že naše brigádnická výpomoc defini-
tivně skončila. Na stole se objevila další 
láhev a ve dveřích se objevili dvě postavy. 
Byly sice v civilu, ale dobře jsme znali oba 
dva soudruhy „kontráše“ od pohraničníků, 
majora i nadporučíka. 
       O situaci, která nastala, samozřejmě  
již věděli, o situaci, v které nás nalezli ve  
zvonkovské kanceláři, však neměli ponětí. 
Oproti možnosti, o které jsme se v rámci 
svého přídělu alkoholu domnívali, že  
nastane, se situace ohledně oněch dvou 
hostů prakticky změnila. Vůbec nebyli proti 
dávce sovětské vodky, a tak jsme posléze 

pokračovali v přiťukávání všichni dohro-
mady. Alkohol způsobí dost problémů  
a nelze jakousi alkoholickou seanci prová-
dět na pracovišti, v té době i v dosahu dal-
ších zaměstnanců. Franta Kundrát tudíž 
navrhl, že se přestěhujeme k němu domů 
na Pihlov. Kontráši jeli sami autem, Fanda 
také se svým autem a samozřejmě, že i já. 
Několik vodek bylo, ale ještě to šlo uřídit  
na převoz a pak prámem do Plané a odtud 
na Pihlov. To jsem ještě stále byl téměř  
v pořádku, i když nikdy později jsem si již 
nic takového nedovolil. Na Pihlově však 
všechno skončilo. Myslím tím pro mě a mé 
vědomí. Sice zpočátku bylo nějaké jídlo  
a postupně spousta dalšího přiťukávání, 
čímž ten celý den pro mě skončil. Zda 
umřel nějaký Brežněv nebo co se vlastně 
stalo, jsem již vůbec nevnímal, protože ani 
nevím, jak jsem se dostal domů. Totiž vím, 
přivezli mě domů hornoplánští technici 
i s mou Dácií. Druhý den ráno jsem se  
z toho již dostal a jel jsem do práce s vě-
domím, že vlastně vůbec nevím, jak to 
všechno probíhalo. Ještě, že se ředitel  
Dvořák neptal, kolik jsme postavili oplůtků. 
Ovšem na to nebylo pomyšlení, ředitel měl 
po smrti Brežněva úplně jiné starosti. Ani už 
nevím, zda se pak ještě chodilo na oplůtky 
na Zvonkovou. Jó a ten datum naší brigády, 
to bych si určitě nepamatoval, ovšem ve 
spojení se smrtí státníka jsem si ten přesný 
den zjistil. 
 
PS. Pro mladší čtenáře jen připomínám, že 
všichni, kdo by měli zájem vědět, kdo byl  
Leonid Iljič Brežněv, stačí jen „zagúglit“, proto 
se více nezmiňuji. 

frza 
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